
Protokół Nr LIII/2023 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 27 stycznia 2023 roku 

w sali sesyjnej im. L. Prądzyóskiego 

Ad.l. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz.09.10. 

Serdecznie powitał radnych, a także gości biorących udział w sesji, w tym pracowników 

starostwa i jednostek powiatowych. W sposób szczególny powitani zostali stypendyści 

szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez powiat sępoleński. (załącznik nr 1 -

lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Ad.la. 

Przewodniczący Rady Powiatu oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 

uczestniczy 17 radnych, co stanowi ąuorum i umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, 

(załącznik nr 2 - lista obecności radnych). 

Ad.l.b. 

Marek Chart poinformował, że porządek obrad został radnym wcześniej przesłany. 

Zapytał czy radni wnoszą do niego jakieś uwagi. Uwag nie było. W związku z 

powyższym porządek obrad na LIII sesję Rady Powiatu przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 

b) przedstawienie porządku obrad. 

2. Wręczenie stypendiów dla uczniów szkół ponadpodstawowych prowadzonych przez 

powiat sępoleński. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LII sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

4. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

7. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

w okresie międzysesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i 

sposobie ich załatwienia. 

8. Przedstawienie Informacji Starosty Sępoleńskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

9. Sprawozdanie z prac Komisji stałych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim na 2022 r., 

b) wyodrębnienia, z budżetu powiatu sępoleńskiego, środków na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

c) rozpatrzenia wniosku dot. przewozów pasażerskich na linii kolejowej nr 281, 

d) rozpatrzenia wniosku dot. gazyfikacji Więcborka, 

e) uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, 

f) uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2032. 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Zakończenie obrad. 
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Ad.2. 

Lidia Sokulska-Tłok, Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i 

Promocji zaprezentowała zasady przyznawania stypendiów uczniom szkół 

ponadpodstawowych i przedstawiła sylwetki zwycięzców za osiągnięcia w roku 

szkolnym 2021/2022. 

W pierwszej kolejności Starosta Sępoleński wręczył listy gratulacyjne stypendystom 

Prezesa Rady Ministrów. Zgodnie z obowiązującymi przepisami, aby móc otrzymać 

stypendium Prezesa Rady Ministrów, uczeń musi spełniać przynajmniej jeden z 

warunków: być uczniem szkoły kształcącej w formie dziennej i otrzymać promocję z 

wyróżnieniem, uzyskując przy tym najwyższą w danej szkole średnią ocen lub 

wykazywać szczególne uzdolnienia w co najmniej jednej dziedzinie wiedzy, uzyskując w 

niej najwyższe wyniki, a w pozostałych dziedzinach wiedzy wyniki co najmniej dobre. 

Stypendia te otrzymali: 

1. ADRIANNA OCZKOWSKA - uczennica kl. III technikum w zawodzie technik 

logistyk, reprezentuje Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Więcborku. Osiągnięcia: średnia ocen 5,17, III miejsce w programie Junior Top 

Young, I miejsce w konkursie na referat „Wpływ pandemii na logistykę" w 

ramach programu Get To The Top 2022, udział w konkursach szkolnych, udział w 

licznych akcjach charytatywnych, udział w szkolnych akcjach promocyjnych. 

2. MARTA NOWAKOWSKA - uczennica kl. III technikum w zawodzie technik 

budownictwa, reprezentuje Zespół Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie 

Krajeńskim. Osiągnięcia: średnia ocen 5,22, II miejsce w konkursie 

fotograficznym „Krajna i jej miejsca niezwykłe", udział w licznych konkursach 

wiedzy, udział w licznych zawodach sportowych, udział w szkolnych akcjach 

promocyjnych. 

3. ARIADNA KABATTEK - uczennica kl. III Liceum Ogólnokształcącego w 

Więcborku. Osiągnięcia: średnia ocen 5,36, uzdolniona humanistycznie, udział w 

licznych konkursach wiedzy, koleżeńska postawa - pomoc w nauce. 
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4. ANTONINA DOBROWOLSKA - uczennica kl. IV Liceum Ogólnokształcącego 

w Sępólnie Krajeńskim, profil ogólnokształcący. Osiągnięcia: średnia ocen 5,43, 

finalistka ogólnopolskiego konkursu organizowanego przez Wydział Matematyki i 

Informatyki Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie, pn. Jagielloński Turniej 

Matematyczny, 12. miejsce w ogólnopolskim konkursie matematycznym 

GALILEO, udział w konkursie literackim organizowanym przez Instytut Filologii 

Polskiej Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu, udział w 

międzynarodowym Konkursie Matematycznym KANGUR, Ogólnopolskim 

Konkursie Fizycznym EUREKA, i innych, udział w akcjach charytatywnych. 

Stypendium Prezesa Rady Ministrów opiewa na kwotę 300 zł miesięcznie i wypłacane 

jest przez 10 miesięcy. 

Listy gratulacyjne od Starosty otrzymali również stypendyści Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. 

Zgodnie z zasadami udzielania stypendiów dla uczniów dziennych liceów 

i techników, prowadzonych przez powiaty Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

wprowadzonych uchwałą Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 13 

marca 2006 r. w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów dziennych liceów i 

techników, prowadzonych przez powiaty Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

§1. Zarząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego przyznaje stypendia dla uczniów -

młodzieży - dziennych liceów i techników, zamieszkałych i uczących się na terenie 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

§2. Stypendium ma charakter pomocy socjalnej dla uczniów osiągających bardzo dobre 

wyniki w nauce, bądź uzyskujących osiągnięcia w innych dziedzinach 

i pozostających w trudnych warunkach materialnych. 

§3. Celem stypendiów jest wyrównanie szans edukacyjnych młodzieży. Preferencje w 

otrzymaniu stypendium mają uczniowie pochodzący z terenów wiejskich i miast, które 

nie są siedzibami powiatów. 
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Stypendia w tej kategorii otrzymali: 

1. NATALIA RACZYCKA - uczennica kl. I Liceum Ogólnokształcącego w 

Sępólnie Krajeńskim, profil medialno-artystyczny. Osiągnięcia: średnia ocen 5,39, 

zainteresowania: literatura, fotografia, pisarstwo, udział w akcjach charytatywnych. 

2. MARCEL OWCZARSKI - uczeń kl. IV technikum w zawodzie technik logistyk, 

reprezentuje Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku. 

Osiągnięcia: średnia ocen 4,62, udział w Olimpiadzie Wiedzy Ekologicznej - etap 

szkolny, udział w licznych zawodach i turniejach sportowych, członek drużyny 

piłkarskiej Grom Więcbork. 

3. MAKSYMILIAN MACHOWSKI - uczeń kl. IV Liceum Ogólnokształcącego w 

Więcborku, średnia ocen 5,08, wyróżnienie w Ogólnopolskim Konkursie 

Matematycznym KANGUR, I miejsce w szkolnym etapie Ogólnopolskiego 

Konkursu Matematycznego organizowanego przez Wojskową Akademie 

Techniczną w Warszawie, reprezentant szkoły w wielu licznych konkursach i 

olimpiadach wiedzy, zainteresowania i uzdolnienia matematyczne. 

4. JAKUB KIEDROWICZ - uczeń kl. I Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie 

Krajeńskim, profil politechniczny. Osiągnięcia: średnia ocen 5,94, udział w 

Ogólnopolskim Konkursie Matematycznym KANGUR, udział w Kuratoryjnym 

Konkursie Matematycznym, zainteresowania: przyroda, gospodarka kraju, sporty 

zimowe. 

Stypendium to otrzymała również Marta Nowakowska, wcześniej wyróżniona przez 

Prezesa Rady Ministrów. 

Następną grupą stypendystów były osoby nagrodzone Stypendium Starosty 

Sępoleńskiego w kwocie 150 zł miesięcznie. Stypendium ma charakter motywacyjny dla 

uczniów osiągających bardzo dobre wyniki w nauce, bądź uzyskujących osiągnięcia w 

innych dziedzinach. Stypendium może otrzymać maksymalnie dwóch uczniów z każdej 

szkoły. 

Jarosław Tadych Nagrodę tę wręczył następującym osobom: 
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1. JAKUB STUDZIŃSKI - uczeń kl. IV technikum w zawodzie technik 

ekonomista, reprezentant Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Więcborku. Osiągnięcia: średnia ocen 4,62, udział w Ogólnopolskim Konkursie 

Wiedzy Bankowej „Finansomania", reprezentant szkoły w „Olimpiadzie ZUS", 

udział w wielu dodatkowych zajęciach umożliwiających zdobycie dodatkowych 

kwalifikacji, udział w zawodach sportowych, udział w szkolnych akcjach 

promocyjnych. 

2. MARTA GRZESZCZAK - uczennica kl. II Technikum w zawodzie Technik 

logistyk, reprezentantka Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Więcborku. Osiągnięcia: średnia ocen 4,89, udział w szkolnym konkursie j. 

niemieckiego, postawa koleżeńska - pomoc w nauce, praca na rzecz klasy i szkoły, 

udział w szkolnych akcjach promocyjnych. 

3. SERGIUSZ ANIŚKO - uczeń kl. IV Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie 

Krajeńskim, profil ogólnokształcący. Osiągnięcia: średnia ocen 5,07, udział w XIII 

Tucholskim Konkursie Języka Angielskiego, udział w Międzynarodowym 

Konkursie Matematycznym - KANGUR, zaangażowanie w Wolontariat ma rzecz 

pomocy Ukrainie. 

4. KAROLINA TAFF - uczennica kl. IV Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie 

Krajeńskim, profil ogólnokształcący. Osiągnięcia: średnia ocen 5,00, 

zaangażowanie w Wolontariat ma rzecz pomocy Ukrainie, zainteresowania: 

biologa, chemia, rysunek. 

5. WIKTORIA JANUSZEWSKA - uczennica kl. III technikum w zawodzie 

technik budownictwa, reprezentantka Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w 

Sępólnie Krajeńskim. Osiągnięcia: średnia ocen 4,67, laureatka konkursu 

fotograficznego „Osobliwe miejsca Sępólna Krajeńskiego", zaangażowanie w 

promocję szkoły, zaangażowanie w życie społeczne szkoły. 

6. FILIP DRYLL - uczeń kl. IV technikum w zawodzie technik mechatronik, 

reprezentant Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim. 

Osiągnięcia: średnia ocen 4,53, udział w finale konkursu eWiM organizowanym 
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przez Politechnikę Bydgoską - wraz z kolegami zbudował pojazd na bazie 

deskorolki. 

7. URSZULA OLSZEWSKA - uczennica kl. IV Liceum Ogólnokształcącego w 

Więcborku, średnia ocen 5,00, dobre wyniki w wielu konkursach matematycznych, 

zainteresowania: podróże, taniec, muzyka. 

8. PATRYK KOŁODZIEJEK uczeń kl. II Liceum Ogólnokształcącego w 

Więcborku, średnia ocen 5,20, udział w Olimpiadzie Języka Angielskiego, udział 

w konkursie wiedzy o ZUS, udział w Olimpiadzie Wiedzy Ekologicznej, 

działalność charytatywna w akcjach „dla Zosi", cechuje go postawa koleżeńska, 

zainteresowania: piłka nożna, jazda na rowerze, gry komputerowe. 

Kolejną grupą stypendystów byli uczniowie, którzy otrzymali Stypendium Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w ramach projektu „PRYMUSI ZAWODU 

KUJAW I POMORZA". Projekt „Prymusi Zawodu Kujaw i Pomorza" realizowany jest 

przez Departament Edukacji i Kształcenia Ustawicznego Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020. W ramach niniejszego 

projektu przyznawane są stypendia dla uczniów szczególnie uzdolnionych w zakresie 

przedmiotów zawodowych. Wsparcie stypendialne dla uczniów planowane jest 

do 31 października 2023 roku. Uczestnikami projektu mogą zostać uczniowie klas 

drugich lub wyższych techników i uczniowie branżowych szkół I oraz II stopnia. 

Stypendia przyznawane będą za osiągnięcia w zakresie przedmiotów zawodowych 

uzyskane w roku szkolnym 2021/2022. O stypendium na dany rok szkolny może ubiegać 

się uczeń, który spełni łącznie następujące warunki: uczęszcza do publicznej bądź 

niepublicznej szkoły prowadzącej kształcenie zawodowe znajdującej się na terenie 

województwa kujawsko-pomorskiego; uzyskał promocję do klasy programowo wyższej, 

w której będzie kontynuować naukę przez co najmniej 2 semestry szkolne; jest uczniem 

co najmniej klasy II szkoły prowadzącej kształcenie zawodowe; uzyskał w ostatnim, 

zakończonym roku szkolnym średnią ocen z 3 dowolnie wybranych przedmiotów 
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zawodowych teoretycznych i praktycznych (z wyłączeniem praktyk zawodowych) 

na poziomie nie niższym niż: w przypadku uczniów szkół branżowych: 4,00; w 

przypadku uczniów technikum, którzy w poprzednim roku nauki zostali laureatami bądź 

finalistami wybranych konkursów, turniejów lub olimpiad: 4,00; w przypadku 

pozostałych uczniów technikum: 5,33; uzyskał w ostatnim, zakończonym roku szkolnym 

co najmniej dobrą ocenę z zachowania. Zaplanowane zostało przyznanie łącznie 575 

stypendiów za osiągnięcia z poprzedniego roku szkolnego: około 70% dla uczniów 

techników, oraz około 30% dla uczniów branżowych szkół I i II stopnia. 

Laureatami tego wyróżnienia zostali ALEKSANDER BURDON - uczeń kl. III 

branżowej szkoły I stopnia w zawodzie mechanik pojazdów samochodowych, 

reprezentant Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Sępólnie Krajeńskim, średnia ocen 

4,66, zainteresowania: mechanika, diagnostyka, transport samochodowy oraz wyróżniona 

wcześniej Stypendium Prezesa Rady Ministrów ADRIANNA OCZKO WSKA. 

Wysokość stypendium wynosi od 200-500 zł w zależności od miejsca na liście. 

Ostatni list gratulacyjny otrzymał stypendysta Stypendium Fundacji „DZIEŁO 

NOWEGO TYSIĄCLECIA". Stypendium jest przyznawane uczniom liceów przy 

średniej ocen nie niższej niż 4,5. Uczeń musi być mieszkańcem miejscowości liczącej 

poniżej 20 tys. mieszkańców. Stypendium ma charakter pomocy socjalnej przy 

uwzględnieniu dochodu na jednego członka rodziny. Osoba ubiegająca się o to 

stypendium musi wykazywać się szczególnymi osiągnięciami w następujących 

dziedzinach: sport, nauka, wolontariat. Niezbędna jest również pozytywna opinia 

wychowawcy, katechety, proboszcza. Laureatem nagrody w wysokości 450 zł został 

BARTOSZ ZARĘBA - uczeń kl. III Liceum Ogólnokształcącego w Więcborku. 

Osiągnięcia: średnia ocen 4,86, udział w Konkursie matematycznym KANGUR, udział w 

Ogólnopolskim Konkursie Matematycznym organizowanym przez Wojskowa Akademię 

Techniczną w Warszawie, udział w Ogólnopolskim Konkursie Wiedzy Biblijnej - etap 

diecezjalny, praca na rzecz klasy i szkoły, wolontariusz Wspólnoty „Wiara i Światło" -
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wspiera osoby z niepełnosprawnością umysłową współorganizując spotkania 

przyjacielskie, zainteresowania: nauki ścisłe, religioznawstwo, muzyka, szachy. 

Po nagrodzeniu laureatów jako pierwsza głos zabrała Dyrektor LO w Więcborku Anna 

Skiba. Na początek p. Dyrektor podziękowała w imieniu pozostałych dyrektorów szkół i 

rad pedagogicznych za promowanie edukacji. Stwierdziła, że takie nagrody dają sygnał 

młodzieży, że warto się uczyć i myśleć o swojej przyszłości. Uczniowie, którzy otrzymali 

stypendia charakteryzują się silną motywacją wewnętrzną, ale jednocześnie mają 

zapewnione wsparcie ze strony szkoły. Na koniec Dyrektor pogratulowała wyróżnionym 

a tegorocznym maturzystom życzyła uzyskania dobrych wyników i dobrych wyborów 

swojej przyszłości. 

Na koniec jeszcze raz stypendystom pogratulował Starosta, a także Przewodniczący Rady 

Powiatu. 

Marek Chart zakończył punkt 2 porządku obrad i ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad. 3. 

Przewodniczący wznowił obrady. 

Marek Chart poinformował, iż nikt nie wniósł uwag do protokołu z LII sesji Rady 

Powiatu. Następnie przystąpiono do głosowania. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych (nieobecny Andrzej Marach) jednogłośnie przyjęła 

protokół z LII sesji Rady Powiatu, (załącznik nr 3). 

Ad.4. 

Nie było zgłoszeń. 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że na poprzedniej sesji nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie. 
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Ad.6. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 4). 

Ad.7. 

Starosta Sępoleński Jarosław Tadych przedstawił Informację z prac Zarządu Powiatu w 

okresie międzysesyjnym. (załącznik nr 5). 

Starosta odniósł się w sposób szczególny m.in. do następujących tematów. 

Jarosław Tadych poinformował, że po pandemii powrócił temat związany z nocnymi 

dyżurami aptek. O poruszenie tego zagadnienia poprosiła Starostę Przewodnicząca 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury. Temat ten pojawił się również na 

sesji Rady Gminy Sośno. Starosta poinformował, że tą sprawą zajęła się już Inspektor 

Zarządzania Kryzysowego Kamila Jabłońska i najpóźniej do końca marca br. Rada 

Powiatu będzie w tej sprawie obradować i podejmować uchwałę. Temat związany z 

nocnymi dyżurami aptek działających na terenie powiatu sępoleńskiego jest 

problematyczny. Jarosław Tadych przypomniał, że w roku 2020 po konsultacjach z 

właścicielami aptek ostatecznie nie doszło do wywołania uchwały. Potem sytuacja uległa 

zawieszeniu przez pandemię. Po drodze miała się również zmienić ustawa dotycząca 

aptek ale COVID wszystko przesunął w czasie. Mieszkańcy powiatu w razie potrzeby 

muszą jeździć do aptek ościennych powiatów. Na chwilę obecną można otrzymać 

lekarstwa w jednej aptece w Więcborku, która wyłącznie z grzeczności zostaje otwierana 

w razie nagłych sytuacji. Starosta zaznaczył, że ten problem będzie podejmowany na 

najbliższym konwencie powiatu. 

Jarosław Tadych poruszył również tematykę związaną z Polskim Ładem. Starosta 

przypomniał, że odbyły się już trzy edycje tego Programu. Pierwsza, jeśli chodzi o 

zadanie w Olszewce i Nowym Dworze zakończyła się całkowitym fiaskiem. Obecnie w 

związku z faktem, że regulamin Polskiego Ładu został zmieniony, jest możliwość m.in. 

zmiany zakresu inwestycji. Na spotkaniu z przedstawicielką Banku Gospodarstwa 

Krajowego, panią Marzeną Łukowską, która w województwie kujawsko-pomorskim jest 
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odpowiedzialna za koordynację Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych Polski 

Ład ustalono, że pierwszym krokiem Zarządu Powiatu będzie rezygnacja z przyznanych 

już środków. Następnie złożony zostanie ponowny wniosek, który zawierać będzie 

zmienioną wersję inwestycji. Starosta Sępoleński poinformował jakim zakresem prac 

różnią się wnioski złożone na pierwszą edycję w stosunku do wersji obecnej. Jeśli chodzi 

o Nowy Dwór, to wszystko zostaje bez zmian poza zaplanowaną budową kładki. J. 

Tadych przytoczył również obecną nazwę inwestycji w Nowym Dworze: „Rozbudowa 

drogi powiatowej 1129C relacji Sępólno Krajeńskie - Nowy Dwór - Więcbork na 

odcinku Nowy Dwór - Więcbork o długości około 3,3 kilometra". Ponadto wniosek ten 

został złożony na tą samą kwotę, jaka była w wersji pierwotnej. Drugie zadanie nosi 

nazwę „Przebudowa drogi powiatowej 1114C relacji Wałdowo - Olszewka na wybranych 

odcinkach o łącznej długości około 1,5 kilometra". W tej inwestycji zrezygnowano z 

przebudowy mostu w Olszewce. J. Tadych wyjaśnił, że wraz z dyrektorem Edwinem 

Eckertem, Zarząd doszedł do wniosku, że najważniejszą sprawą jest fatalny stan 

nawierzchni. Na ten odcinek drogi mówi się „mała obwodnica" w związku z faktem, że 

jeśli coś się wydarzy na drodze krajowej, to wówczas tym odcinkiem przemieszcza się 

cały ruch. Jeśli chodzi o most w Olszewce, to opracowana zostanie dokumentacja, aby 

móc przystąpić do drugiej edycji formuły „zaprojektuj i wybuduj". Jarosław Tadych 

poinformował, że Zarząd Powiatu planuje realizację wszystkich wniosków w ramach 

Polskiego Ładu. Wszystko oczywiście zależy od wyników przetargów, które będą 

ogłaszane na przełomie stycznia i lutego. 

Starosta odniósł się do wątpliwości Tomasza Fifielskiego postawionego na jednej z 

ostatnich sesji dot. dofinansowania inwestycji drogowych z budżetu gmin wchodzących 

w skład powiatu. Jarosław Tadych poinformował, że odbyło się m.in. w tym celu 

spotkanie. Samorządy w dalszym ciągu deklarują partycypację w częściowych kosztach 

inwestycji, oczywiście po pozytywnych uchwałach rad miast i gminy. Wszyscy czekają 

na rozstrzygnięcie przetargów, żeby dowiedzieć się, jakie kwoty będą wchodzić w grę. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję 
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O możliwość zabrania głosu poprosił Ireneusz Balcer. Radny zapytał czy przyspieszenie 

inwestycji spowoduje, że powiat będzie musiał w tym roku zaplanować wyższy kredyt, 

niż planowane 2.000.000 zł. Starosta odpowiedział, że tak, gdyż kumulacja wszystkich 

zadań inwestycyjnych spowoduje potrzebę dodatkowych środków w wysokości kolejnych 

2.000.000 zł. Oczywiście kwota ta jest zależna od finansowego udziału gmin. Radny 

zapytał również o środki unijne, gdyż większość realizacji inwestycji z tych środków 

przypada na rok 2024. W tym przypadku wkład własny powiatu również wynosi 

2.000.000 zł. Starosta stwierdził, że jeśli robiona będzie termomodernizacja, to tutaj już 

w grę wchodzi pożyczka preferencyjna z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. 

Ireneusz Balcer stwierdził również, że radni dowiedzieli się, że trzeba będzie znaleźć 

kolejne 400.000 zł na nowy projekt remontu trzech dróg, gdzie dofinansowanie wynosi 

80%. Tutaj J. Tadych stwierdził, że najpierw te pieniądze muszą zostać przyznane. W 

każdym razie remonty zaliczane są do wskaźników bieżących a deficyt w wydatkach 

bieżących w tym roku wynosi już prawie 5.000.000 zł. Przyczyną tego stanu rzeczy jest 

wpływ na konto powiatu dodatkowych 6.000.000 zł w drugiej połowie 2023 roku. Gdyby 

środki te powiat otrzymał na początku tego roku, to obecnie wskaźniki w wydatkach 

bieżących byłyby prawidłowe. Każdy wydatek bieżący w tym roku będzie niekorzystnie 

działał na wskaźnik. 

Ostatnie pytanie jakie zadał Ireneusz Balcer dotyczyło zagrożenia powiatu ewentualnym 

programem naprawczym. Starosta stwierdził, że na chwilę obecną nikt nie jest w stanie 

takiej opcji przewidzieć. W każdym razie na siłę nie będzie nic robione, jeśli to będzie 

miało doprowadzić do programu naprawczego. 

Kolejną osobą, która zabrała głos w dyskusji był Tomasz Fifielski. Radny zadał pytanie 

odnośnie czterech inwestycji z Polskiego Ładu planowanych na rok 2024 z zamiarem ich 

realizacji w roku bieżącym. Najważniejsza informacja jest taka, że kończą się promesy, 

które są ważne do 15 marca i 3 maja. W związku z powyższym należy przeprowadzić do 

tego czasu przetargi. Firmy na te zadania muszą wyłożyć swoje środki i te inwestycje 

będą na pewno o wiele droższe. Przesunięcie zadań na rok wcześniej, to według Radnego 
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decyzja słuszna. Jeśli postępowania przetargowe będą odpowiadały kwotom planowanym 

przez powiat, to powiat na tym zyska. 

Szczegółowe informacje dotyczące prac Zarządu Powiatu znajdują się w protokołach z 

dnia 29 grudnia 2022 r., 13 stycznia br., 20 stycznia br., 24 stycznia br. oraz 27 stycznia 

br. (załącznik nr 6). 

Ad.8. 

Kamila Jabłońska, Inspektor ds. Zarządzania Kryzysowego przedstawiła Informację 

Starosty Sępoleńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

W 2022 roku Starosta Sępoleński zwołał jedno posiedzenie Komisji. 

Na posiedzeniu poruszono następujące tematy: 

1. Ogólna informacja o sytuacji epidemicznej na terenie powiatu sępoleńskiego. 

2. Aktualna sytuacja dotycząca występowania ASF na terenie kraju oraz informacja 

dotycząca wystąpienia ogniska ptasiej grypy na terenie powiatu sępoleńskiego. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu sępoleńskiego 

za 8 miesięcy 2022 roku. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie powiatu sępoleńskiego 

za 8 miesięcy 2022 roku. 

Sprawozdanie zostało przedstawione na poszczególnych komisjach Rady Powiatu. 

Kamila Jabłońska podziękowała wszystkim służbom za współpracę. 

Szczegółowe informacje znajdują się w załączniku nr 7 do protokołu. 

Po zamknięciu tego punktu porządku obrad głos zabrał Jarosław Tadych. Starosta wraz 

z Przewodniczącym Rady Powiatu podziękowali pani Elżbiecie Estkowskiej, byłej 

Powiatowej Inspektor Sanitarnej za wieloletnią współpracę a p. Gabrieli Krause, obecnej 
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Inspektor pogratulowali awansu i życzyli powodzenia na nowym stanowisku pracy 

zawodowej. 

Następnie głos zabrała Elżbieta Estkowska. Inspektor podziękowała za 22 lata pracy w 

Inspekcji. Przypomniała jej początki, które miały miejsce w szpitalu powiatowym w 

Więcborku. Następnie E. Estkowska złożyła podziękowania władzom samorządowym, 

które wspierały działania PSSE od samego początku jej istnienia w Sępólnie Krajeńskim. 

Inspektor podziękowała obecnej na sali Magdalenie Czerkawskiej-Tyborskiej, 

Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii za codzienną współpracę. Elżbieta Estkowska 

szczególne podziękowania złożyła Komendantom Policji i Straży Pożarnej w 

szczególności w czasie walki z pandemią COVID-19. Następnie podziękowania zostały 

skierowane na ręce Dyrektorów szkół i DPS-ów. Słowa podziękowań usłyszał również 

Dyrektor PUP Artur Żychski, szczególnie za oddelegowanie pracowników PUP-u do 

doraźnej pracy w sanepidzie w czasie pandemii. Elżbieta Estkowska przypomniała 

również dwie nieżyjące już osoby, byłego burmistrza Kamienia Krajeńskiego Kazimierza 

Fiałkowskiego i byłego skarbnika powiatu Władysława Rembelskiego. Na koniec 

podziękowała obecnej Inspektor Gabrieli Krause i pracownikom PSSE w Sępólnie 

Krajeńskim. 

Głos zabrała również aktualna Powiatowa Inspektor Sanitarna Gabriela Krause. 

Stwierdziła ona, że zdaje sobie sprawę, że ciąży na niej ogromna odpowiedzialność. 

Inspektor wyraziła nadzieję, że 22 lata spędzone w Inspekcji pozwolą jej na dobre 

wywiązywanie się z powierzonych obowiązków. Tym bardziej będzie to możliwe dzięki 

dobremu i zaangażowanemu zespołowi pracowników. 

Po przemówieniach Marek Chart ogłosił 20 minut przerwy. 

Ad.9. 

Przewodniczący wznowił obrady. 
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W tym punkcie jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Edukacji, (...) Zofia 

Krzemińska. Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji w roku 2022. 

(załącznik nr 8). 

Następnie swoje sprawozdanie przedstawiła Barbara Bury, Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Pomocy Społecznej, (załącznik nr 9). 

Franciszek Frohlke zaprezentował sprawozdanie z prac Komisji Infrastruktury i 

Gospodarki za rok 2022. (załącznik nr 10). 

Na koniec sprawozdanie odczytał Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad.lO.a. 

Przewodniczący Marek Chart przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2023 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący zaniknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 12) 

podjęła uchwałę Nr LIII/245/2023 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim na 2023 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad.lO.b. 
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Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji, Lidia Sokulska-

Tłok zaprezentowała projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia, z budżetu powiatu 

sępoleńskiego, środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, ( . . . )  Z o f i a  K r z e m i ń s k a  zaprezentowała 

jednomyślnie pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i podał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 14) 

podjęła uchwałę Nr LIII/246/2023 

w sprawie wyodrębnienia, z budżetu powiatu sępoleńskiego, środków na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli, która stanowi załącznik nr 15 

do protokołu. 

Ad.lO.c. 

Agnieszka Seydak, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dot. przewozów pasażerskich na linii 

kolejowej nr 281. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 
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O głos poprosił Andrzej Marach. Wicestarosta poinformował, że ostatnie pismo jakie w 

tej sprawie zostało skierowane do Marszałka Województwa. Odpowiedź natomiast 

przyszła z PKP PLK, gdyż Marszałek odpowiedział, że nie wie jakie zamierzenia ma 

PLK. Nie jest również w stanie ocenić ruchu pasażerskiego. Wicestarosta poinformował, 

że w imieniu Zarządu wystąpił do PKP PLK i otrzymał odpowiedź. Spółka 

poinformowała, że w opracowanych przez nich dokumentach o charakterze strategicznym 

Polskie Linie Kolejowe w zamierzeniach inwestycyjnych na lata 2022 - 2030 z 

perspektywą do roku 2040 uwzględniono projekt na linii kolejowej nr 281 na odcinku 

Gniezno - Chojnice. W ramach tej inwestycji możliwa byłaby kompleksowa 

modernizacja infrastruktury kolejowej. Zaznaczyć należy, że prace modernizacyjne są już 

wykonywane. Andrzej Marach stwierdził, że wniosek mieszkańca Więcborka jest jak 

najbardziej zasadny, ale nie oznacza to, że samorządy do tej pory nic w tej kwestii nie 

robiły. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i podał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 16) 

podjęła uchwałę Nr LIII/247/2023 

w sprawie rozpatrzenia wniosku dot. przewozów pasażerskich na linii kolejowej nr 

281, która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad.lO.d. 

Agnieszka Seydak, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dot. gazyfikacji Więcborka. 
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Marek Chart otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i podał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 18) 

podjęła uchwałę Nr LIII/248/2023 

w sprawie rozpatrzenia wniosku dot. gazyfikacji Więcborka, co stanowi załącznik nr 19. 

Ad.lO.e. 

Małgorzata Masiłkin, Skarbnik Powiatu zaprezentowała projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Bałcer poinformował, że Komisja 

zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 



19 

jednogłośnie (zał. nr 20) 

podjęła uchwałę Nr LIII/249/2023 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 r., która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad.lO.f. 

Skarbnik Powiatu, Małgorzata Masiłkin przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2023 - 2032. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ireneusz Balcer, Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił jednomyślnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych 

jednogłośnie (zał. nr 22) 

podjęła uchwałę Nr LIII/250/2023 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2023 

- 2032, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad.11. 

Marek Chart poinformował, że następna sesja planowana jest na 24 lutego 2023 r. 

Ad.12. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 13.10 zamknął obrady 

LIII sesji Rady Powiatu. 

Protokołowała: 

Anna Ku 
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